
Protokół nr XXIV/2009 

z Sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

29 października 2009r. 
                                                      

                                                                                                                                              
Sesja Rady Gminy w Krzemieniewie odbyła się 29 października 2009 r. o godz. 1300 w 

sali Urzędu Gminy w Krzemieniewie.  
Otwarcia obrad dokonał przewodniczący Rady Stanisław Osięgłowski, który powitał 
obecnych radnych a w imieniu Rady zaproszonych gości: Andrzeja Pietrulę - Wójta Gminy, 
Ryszrda Patelkę Zastępcę Wójta, Longinę Szulc- Sekretarza Gminy, Dorotę Andrzejewską- 
Skarbnika Gminy, i sołtysów (listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokółu). 
Przewodniczący- na podstawie listy obecności- stwierdził, Ŝe w obradach bierze udział 14 
radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał. 

 
Przewodniczący Rady zaproponował następujący porządek obrad: 

 
1. Otwarcie.  
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji. 
3. Pytania, wnioski, interpelacje radnych. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2010 r. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych na 2010 r, 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej opłaty prolongacyjnej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie  regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Krzemieniewo. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budŜetu gminy na 2009 r. 
9. Odpowiedzi na pytania, wnioski i interpelacje. 
10. Wolne głosy. 
11. Zakończenie. 

 
Do zaproponowanego porządku obrad uwag nie zgłoszono, porządek obrad został 

przez radnych przyjęty. 
 
Ad. 2.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XXIII Sesji, która odbyła się 24 września   
2009 r. 
Za przyjęciem protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy głosowało 14 obecnych radnych - 
przyjęty został jednogłośnie. 
 
Ad. 3.  
 
W punkcie pytania, wnioski i interpelacje radnych głos zabrali: 
1. Radny Kazimierz Hylak : 
    - w imieniu mieszkańców wsi Bojanice prosił o wykonanie oznakowanego przejścia dla 

pieszych przy skrzyŜowaniem dróg w tej miejscowości; ponadto poinformował, Ŝe 
mieszkańcy wsi domagają się równieŜ zamontowania progów zwalniających na drodze 
do Cegielni przy byłej kawiarni, na drodze do Siemowa oraz przy stawach. 

2 Radna Józefa Adamska : 
- poruszyła sprawę zniszczonych przystanków autobusowych na terenie gminy oraz 

naprawienie urwanego kosza na śmieci na ul. MielŜyńskich w Pawłowicach - przy 
posesji nr 16 i 18. 
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3. Radny Jacek Stawiński: 
- podziękował za zrealizowanie jego wniosku w sprawie naprawienia zjazdu z drogi 

krajowej na Osiedle Słoneczne w Garzynie, prosił jeszcze o oznakowanie tego zjazdu z 
drogi krajowej poniewaŜ jest on mało widoczny. 

4. Radny Mirosław Krysztofiak : 
- prosił w imieniu mieszkańców Górzna o zamontowanie progu zwalniającego przy posesji 
pani Ratajczak, 
- poinformował o potrzebie ponownego zamontowania kosza na śmieci przy przystanku 
autobusowym, poniewaŜ został zerwany. 
5. Radny Andrzej Hofman : 
- prosił o usunięcie suchego drzewa w parku w Drobninie oraz podcięcie gałęzi zwisających 
nad chodnikiem w Drobninie przy parku. 
- poinformował, Ŝe kratka ściekowa przy skrzyŜowaniu dróg w Drobninie, mimo kilku prób 
zmiany jej posadowienia, nadal nie spełnia swojej roli – prosił o skuteczne rozwiązanie tej 
sprawy. 
 
Ad. 4.  
Przewodniczący Rady poprosił panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie stawek podatku od nieruchomości. 
Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały. Poinformowała, Ŝe średni wzrost wysokości 
proponowanych stawek podatkowych, w stosunku do stawek z roku bieŜącego, wynosi 
3,5%. 
Podkreśliła, Ŝe Radni wnikliwie analizowali przedkładany projekt uchwały na posiedzeniach 
stałych Komisji Rady. 
Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu. 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą.  
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Ad. 5. 
W kolejnym punkcie obrad pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie podatku 
od środków transportowych. 
Poinformowała, Ŝe stawki tego podatku równieŜ wzrosły w stosunku do bieŜącego roku  o 
3,5 % oraz, Ŝe projekt tej uchwały był równieŜ omawiany przez radnych na posiedzeniach 
komisji. 
Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu. 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych 
radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
Ad. 6. 
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej przedstawiła pani Skarbnik. 
Poinformowała, Ŝe wprowadzenie tej uchwały nie ma większego praktycznego wpływy na 
dochody budŜetowe a uchwała ta ma przede wszystkim ograniczyć liczbę podatników, 
którzy korzystają z odroczeń, które powinny być stosowane tylko w wyjątkowych 
przypadkach losowych. 
PoniewaŜ radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 
przeprowadził głosowanie.  
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych . Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.7. 
Projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Krzemieniewo, przedstawiła pani 
Skarbnik. 
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Projekt tej uchwały był równieŜ szeroko omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady. 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu . 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych 
radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.8. 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Krzemieniewo w roku 2009 
przedstawiła równieŜ Pani Skarbnik. 
Radna Alina Wunsz zapytała, czym podyktowane jest zmniejszenie dotacji na świadczenia 
rodzinne. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe zmniejszenie to wynika z ogólnej sytuacji w budŜecie 
państwa, które jest głównym dysponentem środków na te świadczenia.  Samorządy nie mają 
wpływu na ich wysokość i muszą dostosować swoje budŜety do tej sytuacji.  
Wójt dodał z ubolewaniem, Ŝe często ograniczenia w budŜecie państwa najwygodniej jest 
przeprowadzać kosztem samorządów. 
PoniewaŜ nie było innych uwag do projektu, przewodniczący przeprowadził głosowanie. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi zał. nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Ad. 9. 
Do zgłoszonych pytań, wniosków i interpelacji wójt gminy Andrzej Pietrula odniósł się 
następująco: 
- przejście dla pieszych na drodze w Bojanicach nie moŜe zostać wyznaczone, poniewaŜ 
najpierw naleŜałoby tam wykonać przedłuŜenie chodnika a na to nie przewidziano środków 
w budŜecie b.r. 
- odnośnie progów zwalniających poinformował, Ŝe progów takich nie moŜna budować na 
drogach powiatowych oraz innych, po których kursują autobusy liniowe; w innych 
przypadkach moŜna, ale przed podjęciem decyzji o wybudowaniu progu naleŜy  rozwaŜyć, 
czy mieszkańcy danej miejscowości rzeczywiście to akceptują, poniewaŜ  bardzo często, po 
wybudowaniu progu, do urzędu gminy zgłaszane są protesty mieszkańców–przeciwników 
takich ograniczeń. 
- w sprawie uszkodzonych przystanków autobusowych wójt poinformował, Ŝe wszystkie 
niezbędne naprawy są właśnie wykonywane i w najbliŜszych dniach zostaną zakończone; 
naprawa tych przystanków będzie kosztować ok. 50 tys. zł. 
- urwane kosze uliczne będą naprawione przez pracowników grupy remontowej Urzędu. 
- w sprawie oznakowania zjazdu z drogi krajowej w Garzynie, Urząd zwróci się do 
Powiatowego Zarządu Dróg; przy planowanej modernizacji drogi krajowej, problem wjazdu 
na osiedle zostanie z całą pewnością rozwiązany. 
- gmina nie jest właścicielem parku w Drobninie i nie ma moŜliwości usuwania w nim 
suchych drzew. 
- w sprawie kratki ściekowej w Drobninie wójt odpowiedział, Ŝe była juŜ kilka razy 
naprawiana, ale jeŜeli nadal nie spełnia swojej funkcji, Urząd kolejny raz będzie 
interweniował w tej sprawie w Zarządzie Dróg Powiatowych w Lesznie. 
 
Ad. 10. 
Radna Maria Kamyczek zaprosiła wszystkich obecnych na organizowany z okazji Święta 
Niepodległości Koncert  Polski w wykonaniu uczniów Szkoły Muzycznej w Lesznie oraz 
Chóru Krzemień; koncert ten odbędzie się 06 listopada 2009 r. o godz. 1830 w Sali 
Kolumnowej w Pałacu Pawłowice. 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe wszyscy radni i sołtysi otrzymali równieŜ 
zaproszenia od Starosty Powiatowego na obchody 11 listopada do Święciechowy. Prosił o 
potwierdzenie uczestnictwa w celu zgłoszenia ilości osób, które będą uczestniczyć w tych 
obchodach. 
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Radny Zbigniew Ptak – podziękował za realizację budowy Orlika w Garzynie , zauwaŜył 
Ŝe jest to bardzo ładna wizytówka Garzyna. 
Przewodniczący Rady zaproponował, by wszyscy uczestnicy dzisiejszej sesji udali się po 
zakończeniu obrad do Garzyna, by obejrzeć drugi juŜ w naszej gminie nowy obiekt „Orlik 
2012”, którego odbiór techniczny odbył się przed kilkoma dniami 
Radni zaaprobowali tę propozycję. 
Sołtys wsi Zbytki pan Jan Serwatka zgłosił konieczność usunięcia suchego drzewa na 
drodze ze Zbytek do Drobnina, prosił o zamontowanie transformatora na zasilanie 
energetyczne oraz o wybudowanie chodnika we wsi Zbytki. 
Wójt wyjaśnił, Ŝe termin wybudowania chodnika musimy dostosować się do planowanej 
wkrótce budowy drogi nr 12. Odnośnie nowego transformatora Urząd podejmie rozmowy z 
Zakładem Energetycznym. Podkreślił, Ŝe sprawa ta była juŜ załatwiona ale, kiedy  ZE 
zamierzał wykonać ten transformator, napotkał protesty mieszkańców i zrezygnował z 
wykonania tego zadania. Opóźnienie wykonania tych robót nastąpiło więc na Ŝyczenie 
samych mieszkańców. 
Sołtys wsi Nowy Belęcin pan Tadeusz  Wojtkowiak, zapytał czym jest podyktowana 
podwyŜka stawek podatku od nieruchomości o stopę 3,5 %. prosił o wprowadzenie w 
Belęcinie nowej numeracji posesji (np. przez postawienie odpowiednich tabliczek z 
numerami); podziękował za zakończone w Nowym Belecinie inwestycje. 
Radna Alina Wunsz zwróciła uwagę na duŜe niebezpieczeństwo zagraŜające kierowcom i 
pojazdom na zakręcie drogi w Krzemieniewie, przy progu zwalniającym usytuowanym w 
miejscu zwęŜenia jezdni, gdzie tuŜ przy rowie brakuje jakiejkolwiek barierki czy osłony. 
Prosiła o rozwaŜenie moŜliwości złagodzenia tego niebezpieczeństwa. 
Radny Kazimierz Hylak prosił o wykonanie tablicy informacyjnej z numerami posesji w 
Bojanicach na tzw. „Górach”. 
Wójt odpowiedział w sprawie stawki 3,5 % , jest to stopień inflacji, realnie to jest poziom 
roku bieŜącego + 3,5 %. 
W sprawie tabliczek z numeracją – sołtysi musieliby się dokładnie zorientować w połoŜeniu 
tych nieruchomości i podać jak miałoby to być zrobione, poniewaŜ przyznał, Ŝe Nowy 
Belęcin jest bardzo rozległy  i trudno tam trafić po numerach domów. 
Sołtys wsi Krzemieniewo pani Alina Kamieniarz – poruszyła sprawę deratyzacji  wsi 
Krzemieniewo. 
Wójt odpowiedział, Ŝe deratyzacja wsi Krzemieniewo i Drobnin jest przewidziana na  
grudzień br. 
Sołtys wsi Hersztupowo p. Mirosław Długi , podziękował za inwestycje zrealizowane przy 
sali wiejskiej  w Hersztupowie. 
 
Ad.11.  
Innych spraw nie poruszono, w związku z czym przewodniczący Rady podziękował 
wszystkim uczestnikom sesji za przybycie i zamknął obrady zapraszając jednocześnie do 
Garzyna na nowo oddaną inwestycję „Orlik 2012”. 
Obrady zakończono o godz. 1430 
 
                                                                                           Przewodniczący  
         Protokółowała:                                             Rady Gminy  Krzemieniewo             
  
…………………………………..                       …………………………….............. 
              Bogusława StróŜynska                                                                Stanisław Osięgłowski 
 
 


